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Sr Degà de la FF, Sra Tinent d’alcalde de Sta Coloma de Gramenet, 

Autoritats acadèmiques. Professors i benvolguts ja ex-alumnes,  

Es un plaer per mi estar aquí per celebrar amb vosaltres la primera 

promoció de graduats en Ciència i Tecnologia dels aliments, que alhora és 

conjuntament amb els graduats en Nutrició Humana i Dietètica, la primera 

promoció de graduats del campus de l’Alimentació de Torribera. També, 

celebrem avui la graduació de la tercera edició del màster de seguretat 

alimentaria, promoció 2012-14 que és, igualment, la primera que s’ha 

cursat íntegrament en el campus de Torribera.  

El màster de seguretat alimentaria va iniciar el seu recorregut en 2008  i 

des del seu inici es va plantejar com un master interuniversitari, coordinat 

per la universitat de Barcelona però amb la participació de la Universitat 

Autònoma de Barcelona i amb la destacada implicació i participació de 

l’Agencia Catalana de Seguretat Alimentaria, avui integrada en l’Agencia 

de Salut Publica de Catalunya. Com molt be ha indicat l’Anna, el principal 

objectiu del màster és proporcionar una visió ampla i transversal de la 

Seguretat Alimentaria en totes les etapes de la cadena, des de la granja 

fins la taula, i sempre tractant d’integrar tres punts de vista, el científic, el 

de l’empresa i el de l’administració.  

La seguretat dels aliments avui dia és la millor de la història de la 

humanitat, malgrat que la població no sempre ho percep d’aquesta 

manera, però aquesta seguretat no és fruit de la casualitat sinó que és deu 

a que s’han posat tant mesures preventives com correctives per garantir-

la, mesures que s’han basat en el coneixement, tant de les causes per les 

que els diferents aliments podien perdre la innocuïtat i tornar-se insegurs, 

com de les mesures de control adients per prevenir els riscos.   

És en aquest entorn de la qualitat i la seguretat dels aliments on es troba 

precisament l’àmbit laboral d’aquests titulats i cal recordar que el sector 

agroalimentari és potent a Catalunya i per tant les expectatives 

professionals d’aquests titulats són també amples.  

Vàreu començar el màster 39 alumnes matriculats i sou aquí per rebre el 

vostre diploma només 6. Vull destacar que la majoria dels alumnes van 

excusar la seva assistència a aquest acte per motius laborals, ojalà que 

tots hagin trobat la seva feina en  l’àmbit de la qualitat i la seguretat dels 

aliments.   
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Als que sou aquí i per extensió als que no han pogut venir, la nostra 

felicitació perquè també amb el màster s’acaba una etapa acadèmica que 

us ha de permetre apropar-vos a una especialització professional que és 

molt necessària per a continuar gaudint d’aliments amb la qualitat i la 

seguretat que la societat actual demanda.  

 

Vull iniciar les meves paraules per als graduats de Ciència i Tecnologia dels 

aliments recordant unes paraules que vaig dir al setembre del 2010, quan 

us vàrem donar la benvinguda al grau i al campus. En aquells moment vaig 

dir que serieu una promoció especial, perquè serieu els primer graduats 

d’una titulació que procedia de la transformació d’una llicenciatura de 

segon cicle i molt especialment perquè no només estrenaríeu assignatures 

noves amb els seus programes de teoria i de pràctiques sinó perquè 

estrenaríeu  també la majoria de les instal·lacions del campus. Així ha 

estat, heu estrenat aules, laboratoris, sales de informàtica, biblioteca i 

quasi, quasi, al final també el bar cafeteria.  

Us deia en 2010 que serieu una promoció especial però el que llavors no 

sabia era que a més seríeu  una promoció excepcional. Vau començar 94 

alumnes i han finalitzat el 240 crèdits de la titulació 18. És evident que no 

ha estat fàcil, no us hem regalat res, i per tant des de un punt de vista 

acadèmic representeu l’excel·lència.  

Però quan em referia a vosaltres com una promoció excepcional no em 

referia només a l’aspecte acadèmic, sinó que molt especialment vull 

destacar la vostra sempre bona predisposició per a participar i col·laborar 

en les activitats que s’han anant desenvolupant en el campus, seminaris, 

conferències, activitats lúdiques, ExpAliments, etc,,,  

I, com a cap d’estudis,  he de destacar molt particularment la vostra 

actitud dialogant i sempre amb voluntat d’arribar a consens. No ha estat 

sempre fàcil, hem tingut que acordar i aprovar normatives i procediments 

pel treball final de grau, per les pràctiques externes obligatòries, criteris 

d’adjudicació de places, dates d’avaluació i re-avaluació, requisits per la 

re-avaluació, horaris, calendaris, etc. No sempre el que s’ha aprovat és el 

que volien els alumnes  en primera instància però sempre heu estat 

respectuosos i heu acceptat el que s’havia aprovat en els consells d’estudi.   
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La Dra Latorre us ha dit que ella s’havia fet professora amb vosaltres, i jo 

us puc dir que m’he fet cap d’estudis amb vosaltres. Venia de ser cap 

d’estudis de la llicenciatura de segon cicle, amb uns programes i 

programacions ben consolidats, amb més mitjans de tot tipus, i res a 

veure amb la tasca que ha representat implantar el grau,  per el que 

partien  d’un full en blanc, en el que no hi havia res, ni horaris, ni 

programació de pràctiques, ni com deia abans normatives per el 

desenvolupament de les activitats acadèmiques (TFG, Pràctiques externes 

o el treball dirigit, entre d’altres). Ara hem omplert aquest full de 

contingut i tot i que no sempre ha estat fàcil hem arribat fins aquí. Aviat 

finalitzarà la meva tasca com a cap d’estudis i d’aquesta etapa em vull 

quedar amb lo més positiu i, sense cap tipus de dubte, entre lo mes 

positiu esteu vosaltres.   

Avui és un dia important per vosaltres perquè finalitza formalment la 

vostra primera etapa universitària, que no te perquè ser l’ultima. Molt de 

vosaltres esteu cursant algun màster, altres teniu la sort de haver trobat ja 

feina i  altres esteu en l’etapa també complicada de trobar-la. Però també 

és un dia important per nosaltres, perquè aquest moment ja és 

irrepetible;  celebrarem altres graduacions, però ja no serà la primera i, 

particularment per mi  a més de la primera molt probablement sereu la 

última promoció com a cap d’estudis. Sou  i sereu per tant, i per sempre, 

“la meva promoció” de graduats en Ciència i Tecnologia dels aliments.  

Vull acabar les meves paraules recordant-vos que teniu al davant un 

mercat laboral ample que us necessita, i us eu d’endinsar en ell amb la 

tranquil·litat i la confiança de que teniu una bona formació. El moment no 

és fàcil però el sector agroalimentari necessita professionals que coneguin 

els aliments des de tots els punts de vista, composició, valor nutritiu, 

estabilitat, qualitat, seguretat, tecnologia, producció, innovació i 

formulació, legislació... I no tingueu cap dubte que la vostra titulació és de 

tot el panorama universitari la que ofereix una formació mes completa en 

tots aquests àmbits.  

Quan a altres països europeus i d’Amèrica ja existia una formació 

universitària específica en Food Science o Food Technology o una mixta de 

Food Science and Tecnology, i a Espanya encara no n’hi havia,  les tasques 

professionals si existien i les  feien  químics, biòlegs, veterinaris i 

farmacèutics, entre d’altres. La formació universitària en Ciència i 
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Tecnologia dels aliments es va incorporar al catàleg de títols universitaris a 

Espanya a principis dels 90 i per tant podem dir que ja és un ensenyament 

consolidat i amb identitat pròpia.  

Tot  que existeix una Associació Espanyola de Científics i Tecnòlegs 

d’Aliments, us manca encara un col·legi professional que us ajudi a 

defensar els vostres interessos i per això, igual que ho ha fet la Dra 

Latorre, i tot i que jo no soc llicenciada en Ciència i Tecnologia dels 

Aliments, també, us vull animar a que treballeu per aconseguir-ho.  

Sense més, us felicito per la tasca feta i us desitjo molta, molta sort i èxits 

en la nova etapa que comenceu. Moltes gràcies i enhorabona a tots.   

 

 


